
A FEKOSZ ELNÖKÉNEK BESZÁMOLÓJA, A LEGUTÓBBI KÖZGYŰLÉS ÓTA
ELTELT IDŐSZAKBAN VÉGZETT MUNKÁRÓL

FEKOSZ  elnökeként  beszámolómat  a  szervezetünket  érintő  nagyobb  témacsoportok  köré
építettem fel. E struktúrákba kívánom elhelyezni a főbb eseményeket, rendezvényeket.

A szervezet

A szervezetünk a változás korát éli. Az elmúlt évek nyugodt, biztonságos működést biztosító
időszaka  után  a  felsőoktatásban  történt  változásoknak  köszönhetőn  az  elmúlt  év
mozgalmasnak volt mondható.

A FEKOSZ küldöttgyűlése 2011. május 12-én szavazott bizalmat és választott meg 2 évre a
FEKOSZ  elnökének.  Ugyanígy  megválasztásra  kerültek  az  ellenőrző  bizottság,  és  az
elnökségi tagok. 2012 májusában leköszönő elnökségi és ellenőrző bizottsági tagok helyére a
tavalyi (2012. május 18-i) közgyűlésen új tagokat választottunk.

Elsődleges  célul  azt  tűztem  ki,  hogy  a  FEKOSZ  az  eddigi  megszokott,  lassan
hagyományosnak  nevezhető  programjait  a  szűkös,  és  támogatásmentes  években  is  a
lehetőségekhez képest a legmagasabb színvonalon megtartsuk. 

Fontos  célom  volt,  hogy  a  budapesti  régió  működését  újra  indítsuk,  és  az  itt  található
kollégiumok megismerjék egymást, elkezdjenek egymással kommunikálni. 

A 2012/2013-as évben az szervezetünk székhelye – a korábbi évhez képest – nem változott.
Jelenleg  a  XI.  kerületben  a  Bartók  Béla  út  105-113.  alatt  található,  míg  az  irodánk  a
Csavargyár utca 1-3 alatt található meg, ahol nagyon kedvező feltételek mellett bérelünk egy
iroda helyiséget. 

A  FEKOSZ  ügyviteli  és  adminisztrációs  feladatait,  illetve  a  honlapot  továbbra  is  az
irodavezető (Milanovits Richárd) kezeli, ami kényelmesebb és gyorsabb munkavégzést tesz
lehetővé, és kellő információ-ellátottságot eredményez.

A szakmai munka

Az  elmúlt  2  évben  nagy  változások  történtek  a  felsőoktatásban.  Van  egy  új  nemzeti
felsőoktatási  kerettörvényünk,  de  nincsenek  meg  a  hozzátartozó  végrehajtási  rendeletek,
melyek  például  a  kollégiumokat  is  szabályozzák.  A felsőoktatást  érintő  megszorítások  a
FEKOSZ-t is elértek, a korábbi minisztériumi támogatás 2011-ben teljesen megszűnt. 

Ennek ellenére igyekeztünk programjainkat minél több helyszínre eljutatni, így biztosítva azt,
hogy a tagkollégiumok hallgatói betekintést nyerjenek a FEKOSZ működésébe. Budapesten,
Győrben, Debrecenben és Sopronban tartottunk jó hangulatú programokat, amelyek sikeres
lebonyolítása a lelkes szervező tagkollégiumok nélkül nem valósulhatott volna meg.

A véleményem szerint  minden sikeres  rendezvény egy-egy óriási  fegyvertény a  FEKOSZ
életében,  hiszen a  szakmaiság művelése,  kapcsolatok ápolása alapja  lehet  minden további
működésnek. 

Bár Balogh József kollégám nem tudta vállalni a következő ciklusra az elnökségi tagságot,
mégis segítségével és iránymutatásával továbbra is színvonalas háttérmunka folyt, főként a
felsőoktatásra és pályázatokra vonatkozó jogszabályok értelmezése és alkalmazása terén. 



Az elmúlt küldöttgyűlés óta egy KVK-t (Győr), és egy vezetőképzőt (Sopron) rendeztünk.

A felállított reformbizottság több alkalommal ülésezett. Olyan alapvető módosítási javaslatok
kerültek  előtérben,  melyben  a  bizottság  tagjai  nem jutottak  közös  nevezőre.  Készült  egy
kérdőív, melynek elkészítését és értékelésének előkészítését Kiss Balázs vállalta magára.

A rendezvények

A korábbi pontban említettem már az előző évben megvalósult szakmai programjainkat, de
ezen túlmenően programjaink többsége mellé mindig szerveztünk szabadidős programokat is. 
A 2012. évben nem sikerült megvalósítanunk az Éjszakai Sportkupát, ennek egyrészt fizikai
akadályai voltak, de ezeket 2013-ra sikerült elhárítani,  és a Debrecenben 2013 áprilisában
megtartani  a  rendezvényt.  A korábbi  két  év  kihagyás  meglátszott  a  rendezvényen,  kevés
résztvevő csapattal, de töretlen lelkesedéssel valósult meg a program.

A 2008  óta  töretlen  lelkesedésnek  örvendő  Asztalitenisz  Kupa  2012-ben  V.  alkalommal
terveztük megrendezésre a budapesti VPOP csarnokban. Sajnálatosan a kevés jelentkező miatt
a fajlagos költségek annyira megnövekedtek, amit nem tudtunk volna kifizetni, ezért ezt a
rendezvényt egy későbbi időpontban fogjuk megszervezni. 

A legutóbbi Vezetőképzőt Sopronban tartottuk, ahol a szakmai programokat BME Schönhertz
kollégiumának  seniorja,  öregjei,  aktív  és  volt  kollégistái  tartották.  A rendezvényről  több
pozitív visszajelzést kaptunk ezért köszönet illeti Dékány Donátot és Kiss Balázst és lelkes
csapatukat.

Köszönettel tartozom az Elnökség tagjainak, a rendezvényeink sikere az áldozatos munkájuk
eredménye. Mivel a főszervező(k) szinte mindig az Elnökség, illetve az Ellenőrző Bizottság
tagjaiból  kerülnek  ki,  így  biztos  vagyok  benne,  hogy nem lehet  gond  a  közeljövőben  a
rendezvények terén.

A  2012  februárjában  útjára  indult  Budapesti  Felsőoktatási  Kollégiumok  Szövetségével
közösen  szervezett  fórumon  felállításra  került  egy  kormányrendelet  előkészítő  bizottság,
melyben minden nagyobb vidéki és budapesti intézmény képviseltette magát. 

A kommunikáció

A kommunikáció állandó problémát jelent szervezetünk életében. Bár több éve áttértünk a
papír  alapú  kommunikációról  az  elektronikusra,  még  mindig  nehézséget  okoz  a
tagkollégiumokkal megfelelő szinten tartani a kapcsolatot. Fontos lenne, hogy a tagkollégiumi
igazgatók  a  hallgatói  vezetők  elérhetőségét  változás  esetén  megadják,  nem  egyszer
találkoztunk azzal a problémával, hogy a megadott e-mail címek nem működtek.

A gazdálkodás

A 2012-es évben minisztériumi és szponzori támogatást nem kapott szervezetünk.

A  2012.  évi  eredmény  kimutatásban  a  „Tárgyévi  közhasznú  eredmény”  negatív
eredményére az utal, hogy 2011 decemberében több tagkollégium rendezte a 2012. évi
tagdíját.

Az Elnökség alapelve - amelyet még a 2005-ös évben fogalmaztunk meg - az, hogy csak
annyi pénzt költsünk el, amennyi a rendelkezésünkre áll (a számlánkon van). A rendezvények



költségeit  csak  egy  bizonyos  önrész  megfizetésével  tudjuk  finanszírozni,  ezek  a  teljes
részvételi díj 75-85%-a.

A szponzori  bevételek  terén  nem  volt  szerencsés  év  a  2012-es  év  sem.  Csak  a  helyi
kollégiumok kapcsolatai révén tudtunk elérni egy-egy kisebb-nagyobb támogatást (pl.  Red
Bull, Coca-Cola). 
A civiltörvény változásainak köszönhetően az elkövetkező időszakban lehetőségünk nyílik új
pályázati  források  bevonására,  amik  segítségével  működései  költségeink  finanszírozása
megvalósulhat.

Összegzés

Véleményem szerint a FEKOSZ vezetésének tevékenysége eredményes volt az elmúlt egy
évben, de hibáinkat sem szabad szem elől téveszteni. Alapvető céljainkat teljesítettük, de azon
túlmutató tevékenységet kell  végeznünk az elkövetkezendő időszakban, hogy szervezetünk
sikeres legyen. A jó eredmények erősíthetik egymást, a szakmai háttér, a hallgatói bázis, a
rendezvények  sikere  tovább  fejleszthetők,  növelhetők.  Ehhez  szükséges,  hogy az  újonnan
megválasztandó elnökségben lelkes, fiatal és tettre kész kollégák kapjanak lehetőséget arra,
hogy elképzeléseiket megvalósíthassák.

Budapest, 2013. május 08.

Haraszti László
      elnök


